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1. Announcement on the Implementation of Electronic Registration 

Certificates for Special Cosmetics and New Cosmetic Raw Materials 

in China 

The China National Medical Products 

Administration (NMPA) announced 

that as of 1 October 2022, the special 

cosmetics and new cosmetic raw 

materials that were allowed to register 

according to the Measures for the 

Administration of the Registration and Recordation of Cosmetics, and the special cosmetics 

that were allowed to amend or renew their registration certificates are now granted the 

electronic registration certificates.  The paper version registration certificates that were 

granted prior 1 October 2022 are still valid as long as they are within the expiration period.   

The electronic registration certificates and paper version registration certificates shall have 

the same legal effect.  The functions of the electronic registration certificate are instant 

delivery, message notification, certificate authorization, code-scanning validation, online 

certification, sharing with network and more. 

STC has accredited as a designated cosmetics registration and filing testing laboratory by 

passing the cosmetics registration and filing information management system of China 

National Medical Products Administration (NMPA).  For more enquiries, please email us at 

dgstc@stc.group. 

Source:  https://www.nmpa.gov.cn/xxgk/ggtg/qtggtg/20220819144730179.html 

mailto:dgstc@stc.group
https://www.nmpa.gov.cn/xxgk/ggtg/qtggtg/20220819144730179.html
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中国特殊化妆品和化妆品新原料实施电子注册证公告 

国家药品监督管理局 （NMPA） 公告，

自 2022 年 10 月 1 日起，按照《化

妆品注册备案管理办法》获准注册的特

殊化妆品和化妆品新原料，及获准注册

证变更、延续的特殊化妆品，发放电子

注册证。此前已发放的纸质注册证在其

有效期内继续有效。 

电子注册证与纸质注册证具有同等法律效力。电子证照具有即时送达、短信提醒、证书授权、

扫码验真、在线验证、全网共享等功能。 

STC 东莞实验室已通过 NMPA 化妆品和备案信息管理系统审核，成为化妆品注册和备案检

验检测机构。如需进一步查询，可电邮 dgstc@stc.group 查询。 

资料来源 https://www.nmpa.gov.cn/xxgk/ggtg/qtggtg/20220819144730179.html 

 

2.  Announcement on the Updates for the 2020 Electronics and Safety 

Accessories CCC Requirements  

The China Certification and Accreditation Administration (CNCA) announced the details on 

the updates for the China Compulsory Certification (CCC) requirements of electronic 

products and safety accessories.  To ensure the effective implementation of the CCC for 

mailto:dgstc@stc.group
https://www.nmpa.gov.cn/xxgk/ggtg/qtggtg/20220819144730179.html
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electronic products and safety accessories, the requirements are specified as follows: 

a) The list of certification requirements 

for electronic products and safety 

accessories in the Rules for the 

Implementation of Compulsory 

Product Certification – Audio and 

Video Apparatus (CNCA-C08-01 ：

2014), Rules for the Implementation of Compulsory Product Certification – Information 

Technology Equipment (CNCA-C09-01： 2014), and Rules for the Implementation of 

Compulsory Product Certification – Telecommunications Terminal Equipment (CNCA-C16-

01：2014) are to be revised.  

b) The last date to update the safety standard and electromagnetic capability standard 

certificates is 31 July 2024.  Corporations can update both with the same application and 

the same sample submission.  The grace period for the update is to save cost for the 

corporations who have already received the certificates, and not to postpone the 

implementation date for the new standards.  The related products should be qualified under 

the Standardization Law and the Product Quality Law of China. 

STC’s CCC-accredited testing laboratories located in Hong Kong, Dongguan and Shanghai 

provide testing reports for China’s domestic market access on a variety of CCC products.  

Please contact dgstc@stc.group for more details. 

Source:  http://www.cnca.gov.cn/zw/gg/gg2022/202208/t20220802_66219.shtml 

mailto:dgstc@stc.group
http://www.cnca.gov.cn/zw/gg/gg2022/202208/t20220802_66219.shtml
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2020 年电子及安全附件 CCC 依据标准换版有关工作要求的公告 

近日，认监委发出关于明确电子产品

及安全附件强制性认证依据标准换版

的公告，公告为确保电子产品及安全

附件强制性产品认证工作有序实施，

现将有关要求明确如下： 

a） 对电子产品及安全附件涉及的《强

制性产品认证实施规则 音视频设备》 

（CNCA-C08-01：2014）、《强制性

产品认证实施规则  信息技术设备》 

(CNCA-C09-01：2014) 和《强制性产

品认证实施规则 电信终端设备》 (CNCA-C16-01：2014) 中认证依据标准清单予以修订。 

b） 兩项新版标准 (安全标准及电磁兼容标准) 证书换版截止日期统一为 2024 年 7 月 31 

日，以便企业一次申请、一次送样、完成兩项标准证书换版。证书换版过渡期安排是为了便

利已获证企业进行证书换版，降低换证成本，不是推迟标准实施日期，相关产品应符合《标

准化法》《产品质量法》的规定。 

STC 的香港、东莞及上海实验室都获得中国强制性产品检测实验室资质，可出具中国市场

准入强制性 CCC 检测报告。如有任何查询，可电邮 dgstc@stc.group 查询。 

资料来源 http://www.cnca.gov.cn/zw/gg/gg2022/202208/t20220802_66219.shtml 

3. The GACC Announcement on the Random Inspections of Imported 

and Exported Goods Besides the 2022 Statutory Inspection 

In accordance with the Law of the 

People's Republic of China on Import 

and Export Commodity Inspection and 

its implementation regulations, the 

General Administration of Customs 

(GACC) decided to conduct random 

mailto:dgstc@stc.group
http://www.cnca.gov.cn/zw/gg/gg2022/202208/t20220802_66219.shtml
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inspections for some imported and exported goods besides those subject to the 2022 

statutory inspection starting from 13 July 2022.  The scope of the inspection is as follows: 

1. Imported goods:  stationeries, babies and children’s products, domestic dishwashers, 

electronic toilets, oral appliances, accessories, and more. 

2. Exported goods:  children’s toys, children’s bicycles, children’s scooters, electric hot-

water pouches, and more. 

STC provides professional testing services for all sorts of products.  For more inquiries, 

please email us at hkstc@stc.group.  

Source:  http://www.customs.gov.cn/customs/302249/302266/302267/4473476/index.html 

海关总署关于开展 2022 年度法定检验商品以外进出口商品抽查检验工作的公

告 

根据《中华人民共和国进出口商品检验法》及其实施条例有关规定，海关总署决定自 2022 年 

7 月 13 日起开展本年度法定检验商品以外的部分进出口商品抽查检验工作，抽查商品范围

包括： 

一、进口商品：学生文具、婴童用品、家用洗碗机、电子坐便器、口腔器具、仿真饰品等。 

二、出口商品：儿童玩具、儿童自行车、儿童滑板车、电热水袋等。 

STC 提供各类型产品测试，欢迎电邮至 hkstc@stc.group 查询。 

资料来源 http://www.customs.gov.cn/customs/302249/302266/302267/4473476/index.html 

 

4. Jiangsu Province Administration for Market Regulation Validated the 

mailto:hkstc@stc.group
http://www.customs.gov.cn/customs/302249/302266/302267/4473476/index.html
mailto:hkstc@stc.group
http://www.customs.gov.cn/customs/302249/302266/302267/4473476/index.html
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Result of the 2022 Quick Inspections for Food Products and Further 

Regulate the Use of it  

The Administration for Market 

Regulation of Jiangsu Province 

planned to validate the result of the 

2022 quick inspections for food 

products by selecting 2 quick inspection 

units in each of the 5 districts or cities 

such as Wuxi, Nantong, Lianyungang, Yancheng and Yangzhou.  Quick inspection 

laboratories (trucks) are one of the important ways for rapid food safety inspection, which 

can support major public affairs and inspection work for wholesale food markets, farmers 

markets, and supermarkets.  

This is the fourth consecutive year that the Jiangsu Province Administration for Market 

Regulation has constructed the validation of quick inspection results for food products.  It 

has validated more than 300 quick inspection units and over 2,000 samples.  Through the 

validation, the accuracy of the quick inspection results for food products in Jiangsu is greatly 

improved, which can effectively enhance the collaboration between quick food inspection 

and laboratory testing, and effectively secure food safety issues for the public. 

STC provides a full scope of food testing services.  To contact our laboratories, please email 

us at dgstc@stc.group.  

Source:  http://news.foodmate.net/2022/07/635412.html 

mailto:dgstc@stc.group
http://news.foodmate.net/2022/07/635412.html
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江苏省市场监管局开展 2022 年食品快检结果验证工作进一步规范食品快检使

用 

江苏省市场监管局部署开展  2022 年

食品快检结果验证工作，拟在无锡、南

通、连云港、盐城、扬州等 5 个设区

市中各选取 2 家快检单位进行结果验

证。目前食品快检室（车）作为食品安

全快速检测的重要手段之一，承担重大

活动保障以及居民食品批发市场、农贸

市场、商场超市快检工作。 

此次食品快检结果验证工作是江苏省市场监管局连续组织开展的第四年，共验证快检单位 

300 余家、快检样品 2000 余件。通过此项工作，江苏食品快检结果精准度大幅提升，有力

推动食品快检与实验室检测联动配合，切实保障人民群众饮食消费安全。 

STC 提供全面食品安全测试。如有需要，可电邮 dgstc@stc.group 与 STC 各地实验室联

系。 

资料来源 http://news.foodmate.net/2022/07/635412.html 

mailto:dgstc@stc.group
http://news.foodmate.net/2022/07/635412.html

